

Contents

المحتويات

| | | |
|--|-----|---|
| Special Issue Ethics and Genomics: an Islamic perspective | 5 | عدد خاص علم الجينوم وسؤال الأخلاق: منظور إسلامي |
| Editor-in-Chief's Introduction | 7 | مقدمة رئيس التحرير |
| Guest Editor's Introduction | 9 | مقدمة المحرر الضيف للعدد |
| Ethical Studies | 13 | بحوث أخلاقية |
| Mohammed Ghaly Sharia Scholars and Modern Medical Advancements: Ethical Challenges in the Age of Genomics as Example | 15 | محمد غالي علماء الشريعة ومنجزات الطب الحديث: التحديات الأخلاقية في عصر الجينوم نموذجًا |
| Mu'taz Alkhatib The Ethical Limits of Genetic Intervention: Genetics in Philosophical and Fiqh Discourses | 43 | معتز الخطيب الحدود الأخلاقية للتدخل الجيني: النقاش الفلسفي والفقهي حول أخلاقيات التقنية الوراثية |
| Fiqh (Jurisprudence) Studies | 73 | دراسات فقهية |
| Abdullah bin Yusuf al-Jedaie Genomics in the Light of Scriptural References in the Quran and Sunna | 75 | عبد الله بن يوسف الجديع بحوث علم الجينوم في ضوء نصوص الكتاب والسنة، قراءة فقهية مقاصدية |
| Mohammed Naeem Yassin The Role of Genetic Testing in the Preservation of Lineage | 107 | محمد نعيم ياسين دور الاختبار الجيني في حفظ الأنساب |

| | | |
|---|-----|---|
| Genomics between Genealogists and Jurists | 137 | أسئلة الجينوم بين علماء الجينات وفقهاء الشريعة |
| Fowzan Sami Alkuraya Genomics from an Islamic Perspective: The Difficult Questions | 139 | فوزان سامي الكريع علم الجينوم من منظور إسلامي: التساؤلات العسيرة |
| Ahmed Raïssouni «Genomics from an Islamic Perspective: Difficult Questions» First Response | 153 | أحمد الريسوني التعقيب الأول على بحث: «علم الجينوم من منظور إسلامي: التساؤلات العسيرة» |
| Mohammed Naeem Yassin «Genomics from an Islamic Perspective: Difficult Questions» Second Response | 161 | محمد نعيم ياسين التعقيب الثاني على بحث: «علم الجينوم من منظور إسلامي: التساؤلات العسيرة» |